
  

  

 

    

 

 

SKOLEBESTYRELSEN – skoleåret 2023/2024-2 

Tid: Onsdag den 20. september kl. 18.30 – 21.00 

Sted: Lokale 30 ved naturfagslokalerne  
  

Fraværende: Trine, Sidsel, Zena, Finn 

Ordstyrer:         Marie-Louise. 

 

  

Referat 
Referatet godkendes løbende under mødet - efter hvert punkt. 

B=Beslutning, D=Drøftelse, H=Høring, O=Orientering, T=Tilsyn 
 

 

1. 

 

Godkendelse af dagsorden (5 min.) 
Godkendt 

 

 
2. 

 

 
Nyt fra elevrådet, 10 min 

Elevrådet har ikke haft møde endnu i det nye skoleår. De mødes i næste uge. 
 

Dorte har holdt møde med kontaktlæreren Malthe om, hvordan elevrådet kan kvalificere skolebe-

styrelsens tilsynsarbejde med skolens principper. Elevrådet starter med at drøfte mobilpolitikken, 
og elevrødderne får talt med deres klassekammerater om det for yderligere kvalificering.  

 
Elevrådet aftaler med kontaktlæreren for elevrådet hvilke principper, de synes, de vil dykke ned i. 

Skolebestyrelsen ser frem til børnenes input til skolens principper. 

 

 

3. 
 

 

Skolens principper (T) 
A. Opstart af proces omkring arbejdet med mobilpolitik, 25 min 

B. Drøftelse af princip og status på praksis vedr.: 45 min. Se bilag. 

Fællesarrangementer 
Ekskursioner, lejrskoler 

Praktik og brobygning 
Arrangementer på skolen tilrettelagt af forældre 

_________________________________________________________________ 

 
Generel drøftelse om principper: Skal det være ordet ”tilstræbe” i skolens princip. Der sættes 

spørgsmålstegn ved, om ordet er det korrekte. Det interessante er, i hvor høj grad, skolen lever 
op til principperne. Skolebestyrelsens medlemmer må gerne komme med forslag til ny formule-

ring. 
Principperne lever igennem hverdagen via dialog og sparring. 

Tilstræbe er en retning. Det skal måske ikke være målbart. 

 
A. Opstart af proces omkring arbejdet med mobilpolitik, 25 min 

Drøftelse 
 

Samfundet har ændret sig, og der er ny viden. Skolebestyrelsen skal være opmærksom på, at vi 

ikke kan løse den store problematik alene, da mobiltelefonen fylder meget i fritiden. 
 

Medarbejderne og eleverne skal nu inddrages i arbejdet med princippet, og vi tager det med næ-
ste gang. 



  

  
    

 
Når vi drøfter det på skolen, skal det indeholde, hvordan eleverne bliver gode brugere af mobilte-

lefoner. 

 
Princippet skal skabe rammerne, så medarbejderne har et råderum. 

 
Problematikkerne kan være forskellige fra afdeling til afdeling på skolen. 

Der kan være frihed omkring klasser og årgange, så det er tilpasset den konkrete situation. 

 
Mange børn og unge kan godt finde ud af at bruge mobiltelefonen fornuftigt, måske er vi ved at 

indrette det efter de få, der ikke kan finde ud af det.  
Der er noget rart for børnene, at de også ind imellem har lidt frihed og alt ikke er bestemt for dem 

hele tiden.  
 

Der opleves en anden skole, mere rolig, når der er mobiltid i SFO2 om fredagen. Det kan vække 

bekymring. 
SFO’ens mobilpolitik bør drøftes, og i så fald skal børnerådet i SFO 2 høres. 

Brugen af helt fri mobiltelefon er ikke optimalt. Det skal kunne bruges som en voksenstyret aktivi-
tet. 

 

At have mobiltlf. I SFO’en og frikvartererne kan gøre, man ikke opsøger fællesskaberne. 
Der findes mobile fællesskaber, og vi skal være opmærksom på, at de har digitale fællesskaber, 

som vi voksne måske ikke altid forstår. Vi skal være opmærksom på, det kan blive sværere for 
nogle, hvis de ikke har det digitale fællesskab. 

 
Hvis vi spørger børnene, skal vi være klar til deres svar, så det ikke bliver pseudo-demokrati. 

Måske skal vi som skolebestyrelse og skole gå mere ind i, hvordan det fylder hos børnene og dan-

nelsen i det. Måske skal vi pege mere på anbefalinger og forklare, hvorfor vi mener det. 
 

Det er interessant for os at have den her snak i forhold til mobiltelefonen, da der også udtales til-
lid til team omkring klasser, der handler, hvis der er brug for det. 

 

Man bør måske træne koncentration mere i skolen. Der opleves børnene har en ”swipe-kultur”. 
 

Vi skal have en skole der indbyder til, at der foregår andet end mobiltelefon og ”at gå i Netto”. 
Måske udeområderne skal være mere interessante. 

 

I elevrådet vil vi gerne bede om, at de drøfter: Hvad fungerer og hvad kan gøres bedre?  Hvordan 
er ”vores” liv med mobiltelefoner? Lav undersøgelser på, hvor meget man er på skærm og tag 

drøftelser ud fra det. 
 

Der findes app med konkurrencer, hvor meget stilstand der kunne være på en mobiltelefon. Det 
kan anbefales. 

 

 
Fællesarrangementer 

Princippet er godkendt. 
 

Ekskursioner, lejrskoler 

Ordet Hyttetur udgår igennem hele princippet. 
Henvisning til bilag om økonomi i princippet slettes. 

Princip godkendt med ovenstående rettelser. 
 



  

  
    

Vi skal være opmærksom på, at vi har et åben skole-princip. 
Der er nyt beregningsbilag, der ikke er i princippet. Det er drøftet og godkendt. 

 

Praktik og brobygning 
Der er praktik på Strøbyskolen på både 8. og 9. årgang. Der kan være tale om ekstra praktik i 

særlige tilfælde. 
 

Princippet er godkendt. 

 
Arrangementer på skolen tilrettelagt af forældre 

Der udarbejdes et papir omkring udlån af skolen til fællesarrangementer. 
 

Princippet godkendt 
 

 

 
4. 

 

 
Information fra ledelsen: 25 min. 

- Opfølgning på SFO’er 

Der har været to henvendelser omkring feriepasningen i sommerferien. Lisa fortæller, at vi er 
i udvikling, men ikke færdige. Vi gør os forsat umage. Det er en stor opfordring til, at forældre 

henvender sig i feriepasningen ved aktuelle bekymringer. 
 

- Opfølgning på skoleårets start 
Det har været en svær skolestart for personale og ledelse, og der er brug for, at vi får lavet 

nyt skema, som kommer den 1. oktober.  

 
- Arbejdet i PU og PM i løbet af skoleåret 

I det indeværende år vil vi arbejde med Strøbyskolens DNA og traditioner.  
 

 

5. 
 

 

Evaluering af forældremøder, 15 min 
Det har været en god oplevelse for skolebestyrelsen at deltage. Oplevelsen er, at det er gode op-

læg og det giver mening. 

 
På en enkelt årgang var der debat om hyttetur, der er blevet sparet væk, fordi nogle børn gik og 

glædede sig. Men der var også udtrykt bekymring for, om svømning blev stoppet. Det er der ikke 
nogen planer om. 

 
Der var særligt mange forældre til forældremøde på 9. årgang i år – tak for det. 

 

 

 

6. 

 

Skole og Forældre - Landsmøde d. 17.-18.11, deltagere?  5 min 

Zena skal formentlig deltage. 
Der er ikke andre der tilkendegiver deltagelse.  

 

 

7.  

 

Info om indsatser mod nikotin – se bilag fra ”Børn og Læring” 

Vi siger ja tak til at kommunens SSP-medarbejder René kommer til skolebestyrelsens møde i de-

cember. 

 

Bilaget med brev og video lægges ud til alle forældre på AULA. 

  



  

  
    

8. 
 

Evt. (5 min.) 
”Sammen med børnene”, en kort evaluering af lørdagens arrangement for alle medarbejdere i 

børn og læring. 

 
 

 

Punkter til næste møde: 

Skemalægning 

Mobilpolitik tages op til december 

Pausen på 1 time i udskolingen og at forlade skolen i pausen bør drøftes igen. 

 

 

Planlagte møder i dette skoleår:  

• Tirsdag den 15. august 

• Onsdag den 20. september 

• Mandag den 30. oktober 

• Tirsdag den 5. december 

• Onsdag den 17. januar 

• Mandag den 26. februar 

• Mandag den 8. april 

• Onsdag den 29. maj 


